
   علي دشتبان
وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي در ديدار 
با آيت الله مكارم ش�یرازی عنوان كرد: 
اجازه ندادي�م ۱۰ فیلمي ك�ه مضمون 
نامناس�ب و ضد ارزش�ي و فمنیستي 
داشتند به جشنواره راه يابند. اما در اين 
میان پرسشي اساسي بي پاسخ مانده كه 
چرا در جمهوري اسلامي و در سازمان 
سینمايي دولت تدبیر و امید فیلم هايي 
با رويكرد ضد ارزشي، بعضاً با حمايت يا 
دستور مستقیم دولتي ساخته شده اند 
و حالا در سكوت توقیف مي شوند يا به 
حذف آنها از جشنواره افتخار مي كنند؟!
س��يد رضا صالحي اميري روز پنج ش��نبه 
دي در ديدار با آيت الله مكارم شيرازي   ۳۰
گفته است: امسال سعي شد كه از فيلم هاي 
ارزشي و انقلابي كه ساخته جوانان متدين 
بود در جش��نواره فجر حماي��ت و رنگ و 
بوي انقلابي اين جشنواره حفظ شود. در 
همين ارتباط اجازه نداديم ۱۰ فيلمي كه 
مضمون نامناسب و ضدارزشي و فمنيستي 

داشتند به جشنواره راه يابند. 
اين در حالي است كه سازمان سينمايي 
در بنياد تمام دولتي فارابي توليداتي را در 
كارنامه امسال و سال گذشته اش دارد كه 
از اين فاكتورهاي قيد ش��ده توسط وزير 
فرهنگ و ارش��اد در خود كم نداشتند و 
برخي از آنها تا پاي توقيف يا توقيف كامل 
هم رفته اند و برخ��ي ديگر با مميزي هاي 
كم و زياد، مناسب اكران عمومي شده اند 
ك��ه آن ه��م ب��ه نح��وي داد و اعتراض 
متدينين و انقلابيون را درآورده اس��ت و 

حتي كميس��يون فرهنگي مجلس نيز به 
اكران عمومي آنها يا سفرهاي متعددشان 
به اين جش��نواره و آن جشنواره خارجي 
معترضند. حتي فيلمي با دستور مستقيم 
رئيس سازمان س��ينمايي پروانه ساخت 
گرفت كه ظاهراً حرمت شكني را به بدترين 

حالت خود رسانده است!
در جشنواره امسال نيز كه به نوعي اولين 
تجربه جش��نواره اي ملي وزي��ر جديد به 
حس��اب مي آيد، تعداد آث��اري كه هنوز 
رنگ پرده را به خود نديده حرف و حديث 
پيش آورده اند، كم نيستند. در اين ميان 
تعداد آث��اري كه بنياد س��ينمايي فارابي 
متولي بخش��ي از آنها ي��ا پرداخت تمام 
بودجه شان بوده اس��ت نيز كم نيستند، 
آثاري همانند »كاناپه« كه به دليل رعايت 
نكردن موازين شرعي در ساختار فيلم به 
مراجع بالاتر ارجاع داده شده است و حتي 
در سمت مديران جشنواره نيز نتوانسته اند 
تدبيري براي اين شاهكار فارابي و دولت 

اميد اتخاذ كنند. 
همين دس��ت مس��ائل اس��ت كه باعث 
مي ش��ود جملات نغز وزير ب��ه حضرت 
آيت الله مكارم شيرازي در باب جلوگيري 
از فيلم هاي ضد ارزشي به جشنواره فيلم 
فجر به نظر كمي عجي��ب و در عين حال 
ضد و نقيض بيايد. گويي ايش��ان از ورود 
فيلم هاي خارجي به داخل كشور و اكران 
غير مج��از و خصوصي ش��ان در محافل 
آنچناني جلوگي��ري كرده اند! بايد پيش 
از همه اينها پرس��يد چ��را در جمهوري 
اس��لامي و در دولتي كه شعارش تدبير و 

اميد بوده و هست بايد آثاري با اين دست 
مضامين از قبيل فمنيسم، نامناسب و ضد 
ارزشي به مرحله توليد برسند و كسي هم 
خبردار نشود! آيا تنها جلوگيري از راه يابي 
آنها به جش��نواره فيلم فجر كافي است؟ 
آيا فيلمي كه ب��ا هزار زحم��ت و با هزار 
انگيزه ش��خصي و غيرشخصي و حمايت 
شده فكري از اين س��و و آن سو به توليد 
رسيده است قرار نيست مخاطبش را چه 
در داخل و چه در خارج از كشور به واسطه 
صدها جشنواره فيلم بيابد؟ آيا تمام اين 
آثار ضد ارزش��ي بدون پروانه س��اخت و 
مجوز ساخته شده اند يا آنها نيز مسيري 
طبيعي و قانوني را طي كرده اند كه ديگر 
آثار طي مي كند و داراي پروانه س��اخت 
قانوني از ش��وراي مربوطه در دس��تگاه 

همين وزارتخانه اند ك��ه حالا مديرش با 
افتخار و گويي با منت جلوگيري از ورود 

آنها را كاري شاق مي داند!
پس اگر روزي صاحبان آثار به دادخواهي 
از آث��ار توقيف��ي يا اك��ران نشده ش��ان 
برخاس��تند، نبايد گفت حرفشان لااقل 
قانوني نيست، كه هست! چراكه مديران 
و مجريان قانوني ما در سيس��تم عريض 
و طويل ارش��اد و سازمان س��ينمايي تا 
آخرين مراحل تولي��د آثاري كه حتي در 
برخي موارد خودشان متولي آن بوده اند 
از مضمون ضد ارزش��ي و فمنيستي آنها 
بي اطلاع و به خيالشان گروه فيلمسازي 
در حال خلق آثاري با مضامين انقلابي و 

دفاع مقدسي بوده اند!
چه عجيب كه همي��ن بني��اد فارابي نيز 
چندي پيش ادعا ك��رده بود در توليد آثار 
دفاع مقدس تجربه ندارد و به همين خاطر 
خود را در آن دخالت نمي دهد، پس بايد 
شك برد كه مشاركت و توليد در آثار ضد 
ارزشي و نامناسب از همين روست كه در 

ساز و كار توليدي فارابي رونق دارد. 
 در انتها بايد گفت جش��نواره سي و پنجم 
فيلم فجر نيز با آث��ار پذيرفته اش آنچنان 
آش دهن س��وزي بار نگذاش��ته است كه 
بخواهد فخر آن را نزد آيت الله هميش��ه 
مطلعي همچون آيت الله مكارم شيرازي 
بفروشد و به آن ببالد، چراكه كم نيستند 
آث��ار ارزش��ي، انقلابي و ب��ا رويكرد هاي 
استراتژيك اسلامي كه به رغم توليد فاخر 
و سطح بالاي آنها پشت چراغ هاي قرمز 
هيئت انتخاب فجر سي و پنجم مانده اند 
و مشخص نيست كه چه سرنوشتي پيدا 

خواهند كرد. 
 پيش بيني مي شود جشنواره امسال هم 
مانند سال هاي اخير مملو است از آثاري 
كه اگر ضدارزش��ي هم نباش��ند اما هيچ 
نسبت سازنده اي با مناس��بات انقلابي و 
اس��لامي و حتي س��بك زندگي ايراني - 
اسلامي نداش��ته و ندارند و حتي از پس 
راضي نگه داشتن مخاطب هم بر نمي آيند 
تا آنجايي كه نه در جش��نواره توجهي را 
بر مي انگيزند و نه در اك��ران مخاطبي را 
به سالن مي كش��انند و در واقع به معناي 
حقيقي خنثي هس��تند، ت��ازه اگر با ديد 
مثبت به اكثريت آنه��ا بنگريم. پس بايد 
گفت آقاي وزير ارشاد به جاي ممانعت از 
ورود آثار فمنيستي، كمر به همت توليد 
آثار انقلابي ببنديد و چراغ ها را براي ورود 
آثار ارزشي به جش��نواره اي انقلابي سبز 
كنيد تا شبه روش��نفكران و زاويه داران با 
نظام و حكومت در جشن انقلاب مزين به 

نام فجر اينچنين جولان ندهند.
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دولتمجوزتولیدمیدهد،حمایتمیکند
سپستوقیف!

آقاي وزير سهم تولیدات انقلابي سازمان سینمايي چقدر است!؟

   معصومه طاهري
ماجراي فروريختن س��اختمان پلاس��كو در نوع 
خود حادث��ه اي تلخ بود چنانك��ه خواه ناخواه نظر 
هر بيننده اي را به خود جلب كرد و هر كس در هر 
جايگاهي بود متأثر از فاجعه قرار گرفت؛ مجتمع 
پلاس��كو يكي از بلندترين و شناخته ش��ده ترين 
برج هاي قديمي در پايتخت بود كه ناگهان جلوي 
چش��م همه به صورت عمودي فرو ريخت و جان 
تعدادي از آتش نش��ان هاي ف��داكار را گرفت. اما 
اين واقعه تلخ با همه مصيبت هاي��ي كه به همراه 
داشت از نظر فرهنگي هم چالش انگيز بوده است 
به صورتي كه حضور و تجمع جمعي از شهروندان 
درحال سلفي گرفتن با گوشي هاي همراه را ايجاد 
كرده بود؛ تجمعي كه مانع از امدادرساني و حضور 
به موقع اكيپ هاي آتش نشاني هم شده بود و اين 
موضوع به ي��ك دغدغه در فض��اي مجازي مبدل 
گرديد؛ دغدغه اي كه سلفي بگيران را مورد تقبيح 
و انتقاد تند قرار دادن��د و اين حركت ضدفرهنگي 
را ش��ماتت كردند. اما در اينجا چند نكته لازم به 
ذكر اس��ت كه بايد از منظر روانشناس��ي رسانه و 
جامعه شناسي به آن نگريس��ت؛ اول اينكه سلفي 
گرفتن يك پديده عارضي نوظهوري است كه نه تنها 
در كشور ما، بلكه در تمام دنيا به صورت همه گير 
و اپيدمي درآمده اس��ت؛ موضوعي كه بس��ياري 
از دولت ها در كش��ورهاي مختلف با آن دس��ت به 
گريبان هستند. اتفاق پلاس��كو يك اتفاق خاصي 
بود كه جمعيت زيادي را تا پاس��ي از شب با وجود 
هشدارها و تذكرات متعدد مس��ئولان و رسانه ها 
جمع كرده بود. همين باعث شده بود تا واكنش هاي 
مختلفي صورت بگيرد و عده اي براي اينكه حضور 
خود را در مكان حادثه به اثبات برسانند، از شيوه 
سلفي گرفتن استفاده كردند به طوري كه در مقابله 
با اين رفتار در فضاي مجازي موجي شكل گرفت. 
برخي تصاوير سلفي بگيران را به شكلي نيمه مات در 
كانال هاي تلگرامي، اينستاگرامي و... منتشر كردند 

و هشتگ من گوسفند نيستم را نشر دادند. 
بازيگران، ورزش��كاران و چهره ه��اي مختلف نيز 
به اي��ن كمپين مجازي مخالف با س��لفي بگيران 
پيوس��تند، اين درحالي اس��ت كه عارضه سلفي 
گرفتن بين همين اهالي به ش��دت شيوع دارد و 
خود الگوي ديگ��ران در جامعه هس��تند لذا بايد 
قضيه را از منظر ديگري واكاوي نمود؛ اول اينكه 
اگر بخواهيم منصفانه سلفي گرفتن و فرهنگ غلط 
آن را نقد كنيم بايد با شيوه درست عمل كرد.  وقتي 
تب سلفي گرفتن داغ است و عده اي نمي دانند كجا 
و چه شرايطي مناسب آن نيست، ناخودآگاه متأثر 
از جو و شرايط موجود قرار مي گيرند از اين نظر كه 
مي خواهند حضور خود را در چنين حادثه اي ثبت 
كنند و بلافاصله در فضاي مجازي انتشار بدهند. 
برخي منتقدان اي��ن حركت را ب��ا دوران جنگ 

مقايس��ه كردند و اينكه آن دوران م��ردم روحيه 
كمك و گذشت بيشتري داشتند و به جاي تلفن 
در دست گرفتن به ياري مي شتافتند، در حالي كه 
اين نگاه تعميمي درست نيست؛ چراكه نمي توان با 
يك حادثه و رفتاري از سر ناآگاهي كل جامعه را زير 
سؤال برد. ديگر آنكه برخي بيشتر به نيت كمك و 
اطلاع رساني در فضاي مجازي اين كارها را مي كنند 
نه از سر بي تفاوتي و در كنار اين موارد نبايد از تب 
شهروند خبرنگار براي رسانه هاي مختلف داخلي 
و خارجي يا ت��ب لايك خوردن و بازديد بيش��تر 
در صفحات مجازي غافل ش��د. وقتي دانشجويان 
پزشكي كه در رديف گروه نخبگان جامعه هستند و 
در اتاق عمل يا تشريح سلفي مي گيرند چه انتظاري 
از مردم عادي مي رود كه در حادثه اي تلخ مشغول 

سلفي گرفتن هستند؟!
لذا فارغ از همه اظهارنظره��اي موافق و مخالف با 
سلفي گرفتن هنگام حادثه، از منظر روانشناسي 
رسانه اين معضل فرهنگي به عدم اطلاع هنجاري 
برمي گردد كه آن هم بيشتر از سوي سيستم هاي 
اطلاع رساني جامعه، يعني رسانه ها مربوط است 
ك��ه نتوانس��ته اند در زمان هاي ع��ادي به خوبي 
آگاهي س��ازي كنند تا در چنين موارد بحراني اي 
شاهد حركت ضد  فرهنگ سلفي گرفتن نباشيم. 
آنچه مسلم است اكثر افراد تحت تأثير شرايط و جو 

قرار مي گيرند. 
گاه��ي هنجارهايي براي تنظي��م روابط وجود 
دارد اما مردم و اعضاي يك جامعه از آن اطلاعي 
ندارن��د البته علت اي��ن عدم اط��لاع، متفاوت 
اس��ت كه در رأس آن ممكن اس��ت در جامعه 
سيستم اطلاع دهنده درست عمل نكرده باشد 
يا براي افراد موانع دريافت اطلاعات باشد مثلًا 
آموزش يا قدرت تفك��ر ناكافي كه كفاف درك 
آن هنجارها را بده��د يا ع��ادات و آموزش در 
هنجارهاي قبلي به گونه اي كه مانع تشخيص 
ي��ا درك هنجاره��اي جديد ش��ود. بنابراين با 
ظهور رسانه هاي مجازي و شبكه هاي اجتماعي 
دركن��ار رس��انه هاي حقيقي، رس��الت اهالي 
رسانه سنگين تر مي ش��ود و بايد در اين راستا 
فرهنگ سازي و آگاه س��ازي درست و مناسبي 
صورت بگيرد و اگر معضلي در جامعه پيش آمد 
با كمك رسانه ها و نخبگان آن را برطرف كرد، 
نه اينكه تنها با تحقير و برچسب هاي غلط نهي 
از منكر كرد، مس��لماً اينگونه رفتارها تأثيرات 
مقطعي خواهد گذاش��ت و با توج��ه به تب داغ 
لايك خوري و ديده شدن در فضاي مجازي كه 
بيشتر چهره هاي شناخته شده خود مبتلاي آن 
هس��تند، نمي توان تنها با فحاشي و تندگويي 
مانع چنين حركت ضدفرهنگي در جامعه شد 
كه خود متأث��ر از گروه هاي مرج��ع و الگوهاي 

رفتاري هستند.

اینسلفيگرفتنهاجاینقددارد

88498436سرویس فرهنگي

س�ند چش�م انداز تئات�ر انق�لاب اس�لامي، 
دف�اع مق�دس و مقاوم�ت در انجم�ن تئات�ر 
تدوي�ن ش�د.  مق�دس  و دف�اع  انق�لاب 
عليرضا عاقل زاده، مدير عامل انجمن تئاتر انقلاب و 
دفاع مقدس عنوان كرد: با توجه به شرايط تئاتر در 
كشور و لزوم ايجاد طرحي نو و جديد در جهت اعتلا 
و ارتقاي سطح كمي و كيفي تئاتر انقلاب اسلامي، 
دفاع مق��دس و مقاومت، با ي��اري خداوند متعال 
و همت جمع كثيري از نخبگان، انديش��مندان، 
پژوهش��گران، مديران، هنرمن��دان و مخاطبين 
مردمي در عرصه هنرهاي نمايش��ي كشور، سند 
جامع چشم انداز تئاتر انقلاب اسلامي، دفاع مقدس 
و مقاومت در انجمن تئات��ر انقلاب و دفاع مقدس 
پس از ح��دود دو س��ال كار پژوهش��ي و فعاليت 
مستمر تهيه و تدوين شد. وي در ادامه افزود: اين 
سند جامع كه با نگاه فراگير به اسناد بالادستي نظام 
مقدس جمهوري اس��لامي ايران و با توجه به افق 
چشم انداز ايران ۱4۰4 و نيز نقشه جامع مهندسي 

فرهنگي كشور و نقشه جامع علمي كشور با حضور 
بيش از ۱۰۰ نفر از صاحبنظران تئاتر كشور تهيه 
شده اس��ت، قرار اس��ت در 2۰ س��ال و بر اساس 
گام هايي در پنج مقطع زماني راهبردهاي سه ساله، 
پنج س��اله، ۱۰ ساله، ۱5 ساله و 2۰ س��اله با ارائه 
راهكارهاي جامع، علمي و كاربردي وضعيت تئاتر 
متعهد به اصول و مباني ارزش��ي انقلاب اسلامي، 
دفاع مقدس و مقاومت را بهبود بخشد. مدير عامل 
انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس از رونمايي اين 
اثر در آينده و طي مراسمي ويژه خبر داد و اضافه 
كرد: سند چشم انداز انجمن براي سه موضوع ويژه 
تئاتر انقلاب اس��لامي، تئاتر دفاع مقدس و تئاتر 
مقاومت طرح ريزي شده و به عنوان طرحي كه از 
يك سو پشتوانه علمي از سوي مجامع دانشگاهي 
داشته و از س��وي ديگر از ظرفيت هاي حداكثري 
جامعه تئاتري كش��ور بهره برده اس��ت، مي تواند 
راهگشاي انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس طي 

قريب به دو دهه آينده باشد.

سندچشماندازتئاترانقلاباسلامي
دفاعمقدسومقاومتتدوینشد

در جلسه اخیر هیئت رسیدگي به امور مؤسسات 
قرآني مجوز تأسیس و فعالیت هشت مؤسسه 
قرآني در استان هاي مختلف كشور صادر شد. 
چهل ونهمين جلس��ه هيئت رسيدگي به امور 
مؤسس��ات قرآن و عترت در سازمان دارالقرآن 
برگزار ش��د. در اي��ن جلس��ه پرونده هاي ۱۰ 
مؤسسه قرآني بررس��ي و در نهايت با تأسيس 
هشت مؤسسه قرآني در كشور موافقت شد كه 

اسامي آنها به شرح ذيل است:
مؤسسه سروش وحي در استان تهران/ عمومي، 

مؤسسه نور مهدي)عج( در اس��تان سيستان 
و بلوچستان/ عمومي، مؤسس��ه انوار القرآن در 
كردستان/ عمومي، مؤسسه حضرت رسول)ص( 
در كردس��تان/ عمومي، مؤسسه مهدي ياوران 
در اس��تان الب��رز/ عمومي، مؤسس��ه رهروان 
اهل بيت)ع( در استان البرز/ عمومي، مؤسسه 
آفرينش در استان گلستان و عمومي، گلستان 

كوثر ولايت علي آباد در استان گلستان. 
در جلس��ه گذش��ته اين هيئت با فعاليت ۱4 

مؤسسه قرآني موافقت شده بود. 

مجوزفعاليت8مؤسسهقرآنيدركشورصادرشد

میث�م جهانگی�ري، مع�اون تولی�د 
انجمن تئات�ر انقلاب و دف�اع مقدس 
از حماي�ت اي�ن انجم�ن، از برخ�ي 
س�ي و پنجمین  در  حاض�ر  آث�ار 
جش�نواره تئات�ر فج�ر خب�ر داد. 
مع��اون توليد انجم��ن تئات��ر انقلاب و 
دف��اع مقدس درب��اره نح��وه حمايت از 
آثار نمايش��ي براي اجراي عموم گفت: 
»چون سالن سرو در س��ال 95 رسماً به 
مجموعه انجمن اضافه شد سعي كرديم 
كه برنامه ريزي منسجم تري داشته باشيم 
و كارها به لحاظ س��اختار و محتوا بهتر 
شوند. در گذشته برنامه ريزي سخت بود 
چون سالني وجود نداشت و ما بايد منتظر 
مي شديم كه گروه ها خودشان سالني را 
با توجه به متني كه در اختيار دارند پيدا 
كنند و ما بايد مي ديديم كه اين نمايش ها 
با اهداف انجمن همخواني دارد يا نه و به 
نوعي ما منتظر بوديم ببينيم چه كارهايي 
به ما مراجعه مي كنند كه ما از ميان آنها 

نمايشي را براي اجرا برگزينيم.«
وي ضمن اش��اره به نقش سالن سرو در 
برنامه ريزي س��ال جدي��د تصريح كرد: 
» الان با وجود س��الن س��رو اين توانايي 
براي ما ايجاد شده است كه برنامه ريزي 
منس��جم تري داشته باش��يم و اجراها را 
خودمان س��اماندهي كنيم چون منتظر 
جايي نيستيم و بعضاً مي توانيم از گروه ها 
دعوت كنيم و از كاره��اي خوبي كه در 
فضاي عمومي تئاتر كشور و جريان هاي 

تئاتري مي بينيم، حمايت كنيم.«
وي افزود:»از آنجايي كه سال 95 اولين 
سالي بود كه اين حركت را شروع كرديم، 
تلاش ما اين بود كه با بضاعت محدودي 
كه به لحاظ اعتبارات داش��تيم، بهترين 

تصميم��ات را بگيري��م كه ش��ايد كم و 
كاستي هايي را نيز داش��ته ايم. ما از الان 
براي سال جديد يك برنامه ريزي مدون 
را شروع كرده ايم به عنوان مثال متن هاي 
بخشي از اجراهاي س��ال جديد توليد و 
آماده شده اند و ما از همين الان مي دانيم 
كه بخش��ي از حمايت هاي ما براي سال 

آينده چيست.«
 وي يك��ي از برنامه ه��اي انجم��ن تئاتر 
انق��لاب و دف��اع مق��دس را مش��اركت 
در جش��نواره هاي تئات��ر اع��لام كرد و 
گفت:»مش��اركت در اجراي س��وگواره 
خمسه حركتي بود كه امسال آن را شروع 
كرديم. شوراي كارشناسي انجمن تمامي 
كارهاي بخش صحنه اي و مدافعان حرم 
را در طول مدت بازبيني هاي جش��نواره 
خمس��ه، مورد بازبين��ي ق��رار دادند و 
خروجي آن حماي��ت از اج��راي عموم 
پنج نمايش شد. با اين كار، امكاني براي 
گروه ها فراهم ش��د كه اجرايشان صرفاً 
شركت در سوگواره نباشد و انجمن امكان 
اجراي عموم آنها را در مدت دو ماه براي 

پنج گروه نمايشي فراهم كرد.«

ميث��م جهانگي��ري يك��ي از مهم ترين 
برنامه ه��اي اين انجمن را قب��ل از پايان 
سال 95 مشاركت در جش��نواره سي و 
پنجم تئاتر فجر اعلام كرد و گفت:»ما از 
مدت ها قبل به دبيرخانه جشنواره تئاتر 
فجر اعلام آمادگي كرديم، برنامه اي را كه 
در سوگواره خمسه داشتيم در جشنواره 
فجر ني��ز عمل��ي كنيم، به اي��ن صورت 
كه كارهاي جش��نواره توس��ط شوراي 
كارشناس��ي انجمن رصد ش��وند و براي 
سال جديد امكان روي صحنه رفتن آنها 
همراه با حمايت مالي انجمن شكل بگيرد. 
اين رويكرد در برنامه پيشنهادي انجمن 
براي سال جديد به صورت گسترده ديده 
شده و ما سعي داريم كه در جشنواره هاي 
شاخص حضور پويايي داشته باشيم و از 
كارهايي كه با مأموريت هاي ما همس��و 
باشند، قطعاً حمايت به عمل خواهد آمد 
و حمايت ما در قالب ايج��اد امكان براي 

اجراي عمومي آثار است.«
وي دليل حمايت انجمن تئاتر انقلاب و 
دفاع مقدس از نمايش هاي تئاتر فجر را در 
جهت بهتر ديده شدن نمايش هاي همسو 

و در نهايت كمك به اعتلاي تئاتر كشور 
برشمرد و تصريح كرد:»بخش عمده اي از 
توليدات تئاتر كشور در جشنواره ها انجام 
مي شود اما متأس��فانه بنا به دلايلي اين 
اجراها عقيم مي ماند و ديده نمي شوند و 
براي مخاطب و جامعه آنطور كه شايسته 

است، تأثيرگذار نخواهد بود.«
وي درباره ميزان حماي��ت انجمن تئاتر 
انقلاب و دف��اع مقدس از آثار نمايش��ي 
مورد تأييد آن انجمن گفت:»از زماني كه 
جناب آقاي عاقل زاده به عنوان مديرعامل 
در انجمن تئاتر انق��لاب و دفاع مقدس 
كارشان را ش��روع كرده اند همواره يكي 
از دغدغه ه��اي ايش��ان افزايش س��قف 
حمايت از نمايش هاس��ت. م��ا خودمان 
واقفيم كه ش��ايد حماي��ت مالي انجمن 
كف��اف هزينه هاي اجراي ي��ك نمايش 
حرفه اي را نداشته باش��د ولي برنامه اي 
كه به طور كلان در سال آينده داريم، نگاه 
حمايتي مناسب از اجراهاست، كما اينكه 
خيلي گسترده تر و ويژه تر بتوانيم توليدات 

فاخري نيز داشته باشيم.«
وي درباره جزئيات برنامه حمايتي انجمن 
در سال آينده گفت:»همانطور كه اشاره 
كردم يك جنبه حمايت ما براي س��ال 
آينده، حمايت از توليدات جش��نواره ها 
خواهد بود. اما به طور گسترده هم به لحاظ 
كيفي و هم كمي و هم عدد و رقمي با يك 
نگاه و بازنگري بهتري آن را ديده ايم. چون 
ما به دنبال كيفيت بهتر و سطح بالاتري از 
تئاترهستيم. ممكن است اتفاقاتي كه در 
عرصه تئاتر دفاع مقدس مي افتد، اتفاقات 
ايده آل نباشد، ولي تلاش ما اين است كه 
با همين بضاعت اندك چراغ تئاتر مقاومت 

همچنان روشن باشد.«

معاون تولید انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس خبر داد

حمایتانجمنتئاترانقلابودفاعمقدس
ازبرخینمایشهايجشنوارهبینالملليتئاترفجر

»دونالد ترامپ« در سخنراني مراسم تحلیف 
خود از س�خنان رئیس جمه�ور فیلم »بتمن« 
خط�اب ب�ه م�ردم گوته�ام اس�تفاده كرد. 
»دونال��د ترام��پ« در اين بخش از س��خنراني 
خود خطاب به مردم واش��نگتن دي    سي  گفت: 
مراس��م امروز، به ه��ر حال، يك معناي بس��يار 
خاص دارد زيرا م��ا امروز تنها ق��درت را از يك 
حكومت ب��ه حكوم��ت ديگري يا از بخش��ي به 
بخش ديگري منتقل نمي كنيم بلكه ما قدرت را 
از واشنگتن دي سي  گرفته و آن را به شما مردم 
برمي گرداني��م. اين در حالي اس��ت كه »بين«، 
رئيس جمهور فيلم »شواليه تاريكي برمي خيزد« 
ب��ه كارگرداني »كريس��تفر ن��ولان« خطاب به 
بخشي از مردم گوتهام مي گويد: ما گوتهام را از 
فاسدان و ثروتمندان گرفتيم. از ستمگراني كه 
با افسانه هايي از فرصت و مجال شما را در سطح 
پايين نگه داش��ته بودند. ما گوتهام را به ش��ما، 
م��ردم بازمي گردانيم. بتمن يا ش��واليه تاريكي 
عنوان يكي از پرفروش ترين آثار كريستوفر نولان 
است كه در آن يك ابرقهرمان سياه پوش ناجي 

مردم امريكا مي شود.

در مراسم تحلیف رئیس جمهور 
جديد امريكا

»دونالدترامپ«
دستبهدامان»بتمن«شد

ابرازهمدرديکارتونیستهاي
خارجيباقربانیانحادثهپلاسكو

كارتونیس�ت هايي از هلند، بلژيك، تركیه و 
كلمبیا براي ابراز همدردي با حادثه پلاس�كو 

طرح هايي را ارائه كردند. 
در پي حادثه آتش س��وزي س��اختمان پلاسكو 
و ايث��ار و ش��هادت جمع��ي از آتش نش��ان ها، 
هنرمندان كارتونيست، گرافيست و نقاش، اين 
اتفاق را به تصوير كشيدند. نكته قابل توجه اين 
است كه علاوه بر كارتونيس��ت هاي كشورمان، 
كارتونيست هاي خارجي نيز با ارائه طرح هايشان، 
همدردي خود را نسبت به اين واقعه اعلام كردند 
كه مي توان به هنرمنداني از جمله »موريس��يو 
پارو« از كلمبيا، »لوك دسچيمائكر« از بلژيك، 
»هيجابي دميرچي« از تركيه و »ويلم ريزينگ« 

از هلند اشاره كرد.

با گذشت ۲۴ ساعت
اختلالدرسایتخریدبلیتهاي
جشنوارهفیلمفجرادامهدارد

با گذش�ت ۲۴ س�اعت از آغ�از پیش فروش 
آنلاين بلیت هاي س�ي و پنجمین جش�نواره 
فیلم فج�ر، همچنان تا روز گذش�ته س�ايت 
ف�روش بلی�ت ب�ا اخت�لال هم�راه ب�ود و 
علاقه من�دان براي خري�د بلیت بس�ته هاي 
س�ینمايي مورد علاق�ه خود در اي�ن دوره از 
جشنواره فیلم فجر با مش�كل مواجه بودند. 
هرچند با اطلاع جش��نواره فيلم فج��ر قرار بود 
در س��اعت هاي اوليه روز جمع��ه اول بهمن ماه 
مشكل سايت مورد نظر برطرف شود، اما همچنان 

وضعيت سايت به همانگونه سابق است. 
روز جمعه مدير روابط عمومي س��ي و پنجمين 
جشنواره فيلم فجر در گفت وگو با خبرنگار مهر 
اعلام كرد كه اين اختلال ب��ه دليل حجم بالاي 
مراجعه كنندگان براي خريد بليت از طريق سايت 
است. مسئوليت فروش بليت ها از طريق اينترنت 
در اين دوره از جش��نواره فيلم فجر به سايتي به 
نام »سينوگرام« سپرده شده است. سال گذشته 
فروش اينترنتي بليت برعهده سينماتيكت بود. 

جم�لات نغ�ز وزير ب�ه حضرت 
آي�ت الله م�كارم ش�یرازي در 
ب�اب جلوگی�ري از فیلم ه�اي 
ضد ارزشي به جش�نواره فیلم 
فجر به نظر كمي عجیب و در عین 
حال ضد و نقی�ض بیايد. گويي 
ايشان از ورود فیلم هاي خارجي 
به داخل كشور و اكران غیر مجاز 
و خصوصي ش�ان در محاف�ل 
آنچنان�ي جلوگی�ري كرده اند!


